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3.12.1 In het spoor van de markante Stein

Stein Advocaten Zwolle is een begrip in de ad-

vocatuur, zowel in binnen- als buitenland. Die 

status dankt het mede aan de oprichter van het 

kantoor: de uit Duitsland afkomstige Helmut 

Stein, die in 1954 in Zwolle voor zichzelf begon. 

Meer dan vijftig jaar later, zo’n tien jaar na de 

dood van de markante jurist, streeft het kantoor 

nog altijd naar de waarden die zijn oprichter 

hoog in het vaandel had staan. 

“We zijn ingetogen, degelijk en vasthoudend 

Geen jongens die populair willen doen”, aldus 

advocaat Erik Hendriksen. Helmut Stein werkte 

in de beginjaren van zijn kantoor vooral alleen, 

met uitzondering van een aantal medewerkers 

die hij af en toe in dienst nam. Dat deed hij op 

verschillende locaties in Zwolle. 

Pas in de jaren zeventig nam Stein ook andere 

advocaten in dienst, wat uiteindelijk leidde tot de 

vorming van een maatschap in de jaren tachtig. 

Stein Advocaten Zwolle is dat vandaag de dag 

nog altijd, en wordt op dit moment geleid door 

vijf partners. In totaal werken er tien advocaten, 

ondersteund door ongeveer tien medewerkers. 

Daarmee behoort het tot de vijf grootste advo-

catenkantoren van Zwolle. 

De werkethiek van Stein (“hij kon midden in de 

nacht beginnen met werken, ’s morgens vroeg 

even slapen, ontbijten en daarna weer aan het 

werk gaan”) was opmerkelijk. 
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“Later werd hij wel milder en kreeg hij door dat 

collega’s ook andere zaken aan hun hoofd had-

den, buiten het werk”, herinneren Hendriksen en 

Marcel Teunis, tevens advocaat op het Zwolse 

kantoor, zich. “Maar Stein was in ieder geval een 

opvallende verschijning. Klein en mager, maar 

zeer aanwezig”, aldus Sjoerd Commijs, net als 

Teunis en Hendriksen één van de partners op het 

kantoor. “Een sprankelende man, met een waan-

zinnige kennis van het recht”, vult Teunis aan.

In 1994, vlak nadat Stein was gestopt als ad-

vocaat, verhuisde het kantoor naar de Eek-

wal, in het centrum van Zwolle. “Het pand aan 

de Oosterlaan, waar we daarvoor gevestigd 

waren, werd te klein en paste niet meer bij de 

uitstraling die we wilden hebben”, aldus Hen-

driksen. Het historische en statige pand aan 

de Eekwal doet dat volgens de advocaten wel. 

Met de verhuizing werd tevens de naam veran-

derd in Stein Advocaten Zwolle. Voor die tijd 

was het simpelweg Advocatenkantoor Ooster-

laan. “Dat kwam ook omdat Stein vond dat het 

niet alleen zijn kantoor was, het ging veel meer 

om de hele organisatie.” Die organisatie richt 

zich inmiddels op tal van rechtsgebieden, met 

de nadruk op het bedrijfsleven. De tien advo-

caten hebben ieder eigen specialisaties. “Over-

al verstand van hebben en echt allround-advo-

caat zijn, zoals Stein was, is er tegenwoordig 

niet meer bij. 

Daarvoor heeft het recht zich eenvoudigweg te-

veel ontwikkeld”, aldus Commijs. “Het rechts-

bedrijf is enorm toegenomen en de snelheid 

van werken ook”, weet ook Erik Hendriksen. 

“Tijd voor wetenschappelijke verdieping is veel 

minder beschikbaar.” De cliënten, waaronder 

ondernemingen, overheden, agrarische bedrij-

ven en particulieren, wonen verspreid over het 

hele land. 

Maar de band tussen het advocatenkantoor en 

Zwolle is wel degelijk sterk. Hendriksen: “We 

zitten hier natuurlijk ook al vijftig jaar, Stein 

Advocaten hoort gewoon bij Zwolle. Daarnaast 

ligt de stad prachtig centraal, je kunt zo naar het 

westen of naar het noorden.” 

Stein Advocaten Zwolle gaat met zijn tijd mee.

Zo houdt het zich tegenwoordig ook bezig met 

‘mediation’, waarbij een ‘mediator’ geschil-

len oplost door te proberen beide partijen op 

één lijn te krijgen. Een aanpak die vooral in het 

familierecht, bijvoorbeeld bij echtscheidingen, 

goed werkt. Daarnaast probeert het kantoor de 

maatschappelijke ontwikkelingen op de voet te 

volgen, zodat de cliënt van de juridische gevol-

gen daarvan op de hoogte blijft. “Je bent als 

advocaat immers ook bezig mensen op te voe-

den”, weet Marcel Teunis. 

Het kantoor groeit nog altijd, en het is de vraag 

of de locatie aan de Eekwal die groei aan kan. 

“Maar onze kracht blijft dat we groot genoeg 

zijn om alles aan te kunnen en klein genoeg om 

de lijnen kort en het contact met de cliënt per-

soonlijk te houden.”


